
   
     

 
 
 

 
      
    
   
  
    
   
   
    

 
       
      
       
      

 

 
 

    
  

 
 

  
  

 

  
 

   
 
 
 

  
 

 

  
       

        
  

   
     

        
     

     
    

   
 
 

  
      

       
   

 
     

        
    

      
 

          
        
       
    

 
        

     
           

       
    

          
            

  
 

    
        

   
 

     
       

       
       

        
      
     

      
      
     

REFERAT FRA SLAGELSE BYMIDTEGRUPPES MØDE NR. 3, 
AFHOLDT DEN 17. JANUAR 2023 KL. 8:00 – ca. kl. 9:30 

SLAGELSE RÅDHUS, KANTINEN 

Inviterede deltagere: 
• Byrådet: Jane Dahl, Sofie Janning 
• Business Slagelse: Helle S. Madsen 
• Slagelse Festuge: Jens Vadmand 
• Ejendomsejere: Rasmus Egede 
• Slagelse Bevaringsforening: Ole G. Nielsen 
• Slagelse Handicapråd: Jan Friis 
• Slagelse Ældreråd: Tonny Korndrup 
• Campus/Absalon: Birgitte Lunden Poulsen 

• SK, Stab for Ledelse, Udvikling og HR: Udviklingskonsulent, Marie Møller Gunnarsson 
• SK, Center for Teknik og Miljø: afdelingsleder, Entreprenørservice, Peter Johansen 
• SK, Center for Teknik og Miljø: afdelingsleder, Bo Gabe 
• SK, Center for Teknik og Miljø: byplanlægger, Anna Valstrøm Hammer (ref.) 

1.Endelig godkendelse af referat 
(fast punkt) 

2. Godkendelse af dagsorden 
(fast punkt) 
Bemærkninger til dagsorden. 

3. De unge i bymidten 
Gruppen har tidligere talt om at det kan være 
svært at få involveret og fastholde de unge i 
drøftelserne om bymidten. Kommunens stu-
dieby-konsulent, Marie Møller Gunnarsson er 
derfor inviteret til mødet, for at præsentere 
sig selv og arbejdet med først og fremmest 
de studerende i byen. Efterfølgende afstem-
mes forventningerne til, hvordan de unge 
fremadrettet har en stemme i bymidtegrup-
pen. 

Ad. 1 
Godkendt. 

Ad. 2 
Godkendt. 

Ad. 3 
Marie fortalte omkring hendes arbejdet med Slagelse 
som studie by. Det er målet at Slagelse skal blive 
’Sjællands foretrukne studie by’. 

Marie har i hendes arbejde, fokus på at Slagelse er en 
spændende by at være i. At der er en rød tråd gen-
nem hele uddannelsessystemet. I Slagelse er de stu-
derende meget forskellige, særligt dem på Absalon. 

Fokus på at inspirere de unge til at flytte til byen og 
ikke kun pendle hertil for at studere. Slagelse skal 
være attraktiv, og de unge skal introduceres for hvad 
byen kan tilbyde. 

Sofie mener at der skal være et større fokus på alle de 
studerende, ikke kun dem på de videregående uddan-
nelser. Hun spurgte til, om vi er i dialog med de unge, 
omkring hvad de ønsker af tilbud. Hun forslog at der 
afholdes workshops eller vi tager ud på skolerne og 
snakke med de unge. Da det kan være svært at få de 
unge til at forpligte sig, til at være en del af en ud-
valgsgruppe. 

Birgitte mener, at der bør arbejdes videre på fortællin-
gen omkring kommunen og vores vision. Skal vi være 
en studie by? 

Jens spurgte ind til en studielivs undersøgelse, som 
tidligere var blevet påbegyndt. Marie fortalte at denne 
mødte for meget modstand, og blev droppet. Det var 
ikke muligt at få de studerende til at besvare spørge-
skemaet, til undersøgelsen. Dog kunne det være en 
fordel at få denne information, så kommunen årligt 
havde nogle data på de studerende, som kunne sam-
menlignes. Birgitte mener at det er vigtigt, at spørge-
skemaerne sendes ud på det rigtige tidspunkt, hvor de 
studerende har tiden til at besvare dem. 



        
      

 
       

       
     

      
 

       
      

       
     

     
        

   
   

       
 
 

 
   

  
       

     
 

       
     

        
       

      
  

 
        

        
      

  
 

     
        

        
       

      
    

 
     

       
      

   
        

       
     

        
 
      

    
    

  
       

   
 

   
 

  
   
  

 
 

  
      

      
       

        
   

        
  

 
    

           
  

4. Stadepladser på Nytorv 
Jane giver en status på dette. 

5. Nyt fra medlemmerne (fast punkt) 
Gruppens medlemmer har mulighed for at 
orientere om relevant information fra deres 
respektive foreninger/virksomheder. 

Sofie foreslog at vi tager fat i ungdomspartierne, for at 
få en anden vinkel fra de unge. 

Jane kommenterede på, at der skal være øget fokus 
på erhvervslivet i forhold til de unge, både praktik-
pladser og studiejobs. De unge skal informeres om-
kring mulighederne i erhvervslivet, i Slagelse. 

Marie fortalte omkring projektet, med tunnelen ved 
Slagelse station. Tunnelen skal forskønnes og være en 
port til byen, bl.a. for dem som ankommer til Slagelse. 
Der er søgt penge til projektet gennem forskellige 
fonde, og på nuværende tidspunkt er der samlet 
1.000.050 kr. ind til projektet. Hvoraf 850.000 kr. 
som er givet af statens kunstfond, som har medindfly-
delse på projektet. Der nedsættes en styregruppe, 
som skal finde den rette løsning for tunnellen. 

Ad. 4 
Jane informerede om, at sagen med stadepladserne 
på Nytorv, skal behandles af udvalget igen. 

Helle ønsker, at der ændres i det tilladte antal madbo-
der som må være på Nytorv. Hun fortæller at der står 
en kebabbod som er lukket det meste af tiden, men 
som optager en af pladserne, og hun mener at denne 
plads kan bruges bedre, og at der bør tillades flere 
madboder. 

Bo fortæller at flere af boderne har svært ved at over-
leve i mere end et år. Dette skyldes muligvis priserne, 
men disse er gennemsnitlige i forhold til andre kom-
muner. 

Der var en fælles diskussion i gruppen omkring, hvor-
vidt man kunne afprøve, at boderne var gratis i en pe-
riode, for at se om dette ville medføre mere aktivitet i 
boderne og dermed mere liv på Nytorv. Rasmus bød 
ind med, at der skal defineres nogle retningslinjer for 
hvem der må have en bod. 

Der var en debat omkring konkurrenceelementet i bo-
derne, i forhold til byens øvrige butikker og omkring 
hvorvidt byen kunne rumme, flere som tilbyder det 
samme. F.eks. hvis der var to blomsterhandlere. Jens 
mener dog, at det må være vigtigere at skabe noget 
liv på Nytorv, fremfor at være bekymret for en mulig 
konkurrence til de eksisterende butikker. Livet på Ny-
torv vil smitte af på resten af byen. 

I forbindelse med stadepladserne på Nytorv, blev par-
keringsproblematikken i Slagelse bragt på banen. Der 
var uenighed omkring hvorvidt, der er nok parkerings-
pladser i Slagelse. 
Dette skal tages op som et separat punkt, på det 
kommende møde. 

Ad. 5 
Tonny gav en opdatering fra Ældrerådet. Flere fra rå-
det havde deltaget på det foregående borgermøde, 
omkring forslaget til den nye kommuneplan 2022. Der 
havde været et stort fokus på, en mulig bebyggelse på 
Sverigesvej og Ingemannsvej. Ældrerådet havde inte-
resse i, at sikre sig at der tænkes i ældreboliger i de 
nye bebyggelser. 

Jens informerede om, at der afholdes Slagelse Festuge 
2023 i uge 26. De har godt gang i forberedelserne til 
dette. 



 

 
 

    
  

    
   

 
 

  
        

      
 
     

  
    

    
     

     
 

       
       
    

     
     

  
  

      
        

 
  

 
     

 
 

  
        

        
        

     
 

      
          

     
    

         
        

  
 

      
       

        
 

    
      

   
 

      
    

  
 

 
 

   

  
        

       
  

 
      

       
           
      

  
 

      
     

      
         

 
    
      

     
 

    
      

 

6. Nyt fra Slagelse Kommune (fast 
punkt) 
Slagelse Kommunes administrative repræ-
sentanter har mulighed for at informere om 
relevante nyheder fra Slagelse Kommune. 
Orientering omkring Kommuneplan 2022 som 
er sendt i høring. 

7. Prissætning af reklamer på infoskær-
mene 
Jane orienterer om dette og fremtidig drift. 

8. Eventuelt (fast punkt) 

Pullerter i Slagelse midtby 

Ad. 6 
Anna holdt et oplæg omkring forslaget til den nye 
kommuneplan 2022, som er sendt i høring. 

I forbindelse med kommuneplanen er der udarbejdet 
en Boligpolitik, hvor byrådets visioner for byudviklin-
gen er formuleret. Derudover er der udarbejdet en Ar-
kitekturpolitik og Arkitekturguide for Slagelse. Disse 
skal bruges som dialogværktøj, for at sikre sig den ar-
kitektoniske kvalitet i byen. 

Der var en snak i gruppen omkring studieboliger, og 
hvor mange der er behov for i Slagelse, i forhold til 
hvor mange der bliver bygget. Rasmus mener ikke at 
der er mangel på studieboliger. Marie informerede om, 
at der blevet udarbejdet et kort, som viser hvor der er 
studieboliger i Slagelse. 

Rasmus og Sofie kommenterede begge på, at der er 
mangel på små boliger, til andre end de studerende. 

Ad. 7 
Jane orienterede om, at udgifterne til pylonerne, ikke 
kan løbe rundt. Det er derfor blevet besluttet at denne 
opgave skal i offentligt udbud, så en mulig ekstern 
partner kan overtage opgaven for kommunen. 

Bo informerede om, at kommunen sponsorerer denne 
udgift nu, og at hvis dette skal kunne køre rundt, skal 
priserne for reklamerne, hæves til det dobbelte. Der-
udover har kommunen på nuværende tidspunkt, ikke 
færdighederne til at varetage denne opgave, og det vil 
derfor være fornuftigt, at overlade den til en ekstern 
partner. 

Jens mener, at kommunen skal bruge reklamerne 
mere proaktivt som en port indtil byen, med informa-
tion til hvad man kan opleve i byen. 

Helle mener at der skal laves nogle retningslinjer for 
reklamerne – hvor mange må der være og hvor længe 
skal de vises? 

Tonny mener at hvis pylonerne gives til en ekstern 
partner, så har kommunen ingen kontrol over hvad 
der vises på skærmene. 

Ad. 8 
Tonny informerede om, at sagen med pullerterne i 
Slagelse er sendt i høring, med frist d. 23. januar 
2023. 

Der var generel enighed i gruppen omkring, at puller-
terne, var en positiv tilføjelse til midtbyen. Flere havde 
oplevet at det gav mere ro i bymidten, og at bilerne 
(særligt pizzabudene) ikke længere kørte stærkt ind 
over pladserne. 

Tonny vil gerne have mere fokus på ældres adgang, 
når de skal køres til en destination som ligger indenfor 
det område, som er omringet af pullerterne. Det er 
vigtigt, at man stadig kan sættes af tæt på sin bolig. 

Bo informerede om at administrationen, har formule-
ret nogle retningslinjer for pullerterne, og forslaget til 
dette, er sendt i høring. 

Jens kommenterede på, at pullerterne fungerer som 
terrorsikring i forbindelse med Slagelse Festuge. 



   
 

   
  

   
     

 
 

  
 

      
  

 
      

  
 

9. Næste møde Ad. 9 
Punkter til næste møde. 
Gruppen fastlægger om muligt mødefrekvens Drøftelse af parkeringspladser i Slagelse, tages op på 
og mødedatoer for 2023 – som minimum næste møde. 
frem til sommerferien, men gerne længere. 

Næste bymidtegruppemøde afholdes 20. april 2023. 


